
عکس یادگاری ش�یخ دیاباته با حمید مطهری، مربی 
فصل گذشته سرخپوشان حرف و حدیث هایی را برای 
این مهاجم اهل مالی در پی داشت. مهاجم سرخپوشان 
که قبل از دربی دچار مصدومیت ش�د و علاوه بر بازی 
با استقلال مصاف با پیکان را هم از دست داد، شنبه با 
حضور در اردوی نس�اجی برای دیدار با هموطن خود 
آداما نیان، هافبک قائمشهری ها دیداری هم با حمید 
مطهری، مربی فصل گذش�ته سرخپوشان داشت، اما 
عکسی که دیاباته حین احوالپرس�ی حمید مطهری 
با او در اردوی نس�اجی به ی�ادگاری گرف�ت، حرف و 
حدیث هایی در خصوص حض�ور احتمالی این بازیکن 
در نساجی را بر سر زبان ها انداخت. حاشیه ای که البته 

نه نساجی تأیید می کند، نه دیاباته و پرسپولیس.

8849843213سرويس ورزشي

رئیس فدراسیون 

شیوا  نوروزی
      گزارش  یک

فوتبال بالاخره به 
این نتیجه رس�ید 
که عملکرد تیم ملی در جام جهانی بد بود و در 
برنامه تلویزیونی هم نباید آنگونه طلبکارانه 

پاسخ مجری را می داد. 
مه��دی ت��اج ع��ادت دارد علی��ه منتقدان��ش 
موضع گیری کن��د، انتقادها را نپذی��رد، فرار رو 
به جلو داشته باش��د و قیافه حق به جانب بگیرد. 
علاوه  بر آینده کادر فنی تیم ملی که در هاله ای از 
ابهام قرار دارد، معلوم نیست آقایان چه آشی برای 
فوتبال خواهند پخت. رئیس جوری در مواجهه 
با پرون��ده ویلموتس گیت قیافه برن��ده به خود 
می گیرد که انگار خسارت چندمیلیون یورویی 

مرد بلژیکی را از جیب پرداخت کرده است.
  

س��ؤال جواد خیابان��ی در مورد پرون��ده مربی 
پرحاش��یه کاف��ی بود تا مه��دی تاج ب��دون در 
نظر گرفتن جایگاه و مس��ئولیتی ک��ه برعهده 
دارد، جوابی عجیب و زش��ت ب��ه مجری بدهد: 
»ویلموتس در جیب من اس��ت؟!« شنیدن این 
جمله از زبان رئیس فدراسیون مثلًا چند ستاره 
واکنش ه��ای منفی زیادی در س��طح جامعه به 
همراه داش��ت، تا جایی که تاج با تأخیر مجبور 
به عذرخواهی شد: »قبل از هر چیز وظیفه خود 
می دانم بار دیگر از همراهی صمیمانه رسانه ها در 
طول جام جهانی تشکر کنم. من و همکارانم در 
فدراسیون فوتبال بی صبرانه علاقه مند به دریافت 

پیشنهادات و انتقادات دوستان رسانه ای هستیم. 
درباره مباحث مربوط به حضور در برنامه شبکه 
ورزش، آن شب به صورت کلی انتظاراتی از نحوه 
س��ؤالات و خود سؤالات داش��تم که اینجا قصد 
ندارم و نمی خواهم آن را باز کنم، اما برای مثال 
در بحث سرمربی پیشین تیم ملی، جواد خیابانی 
می توانستند بگویند روند پرونده ویلموتس چه 
شد که من هم باید پاس��خ می دادم. البته او هم 
پذیرفت. آقای خیابانی به یک باره گفت پرونده 
ویلموتس کجاست؛ شاید من هم نباید به یک باره 
جواب می دادم در جیبم اس��ت، ول��ی باید روند 
را توضیح می دادم ک��ه این کار را انج��ام دادم. 
به صورت کامل این را توضی��ح دادم که پرونده 
ویلموتس با جرایمش، 9 میلی��ون و 200 هزار 

یورو شده بود که این رقم شکست.«
آقای رئیس کماکان به ج��ای آنکه اعتراف کند 
مس��بب اصلی پرونده ویلموتس است با افتخار 
از شکسته ش��دن رقم غرامت می گوید و منتظر 
است همه او را تشویق کنند. باز هم باید به مهدی 
تاج یادآوری کنیم قرارداد شبه ترکمانچای مربی 
بلژیکی توسط و با پیگیری ها و مذاکرات شخص 
او امضا شد و آن  افتضاح تاریخی به بار آمد. ولی 
گویا تاج انتظار دارد بابت پرونده ویلموتس به او 

جایزه هم بدهیم!
  

دلی��ل برکن��اری اس��کوچیچ چنددس��تگی 
در تیم مل��ی، از بین رفت��ن اتح��اد بازیکنان و 
بی تجربگی او برای حض��ور در جام جهانی بود، 

اما بهان��ه اعتماد دوباره به ک��ی روش نیز تجربه 
بالای او و آشنایی اش به بازیکنان ایرانی عنوان 
ش��د. ضمن اینکه ق��رار بود ایران ب��ا کی روش 
صعود تاریخی را تجربه کند، اما همه این موارد 
ادعایی بی��ش نبود، چراک��ه کارلوس کی روش 
فقط دستمزد بالا گرفت تا در دو بازی حساس با 
انگلیس و امریکا تیم را از ترس گل  خوردن عقب 
بنشاند. نتیجه این تفکر سوخته باخت از هر دو 
تیم و بازماندن از صع��ود بود. تاج بعد از مدت ها 
تازه به این واقعیت ها اعتراف کرده است: »نتیجه 
همیشه در زمین رقم می خورد. درست است که 
ما در بیرون زمین فشار بدی را تحمل کردیم و 
بازیکنان اصلًا تمرکز دوره های قبلی را نداشتند. 
شاید زمان بگذرد و دیگر کسی یادش نیاید که 
این مسائل چه بود، همانطور که در بازگشت ما 
به ایران خیلی به این موضوع مهم پرداخته نشد 
که تیم چقدر در قطر از فض��ای تمرکز و رقابت 
فاصله داشت. با این حال پذیرفته ام که شکست 
خوردیم و بابتش ه��م حتماً ع��ذر می خواهم. 
اگرچه عذرخواه��ی ما در بیانیه فدراس��یون را 
کسی ندید، ولی من و همکارانم با کمال خضوع 
و فروتنی این کار را انجام داده بودیم. اعتقاد دارم 
تیم ملی در اوضاع نرمال و طبیعی با این بضاعت 

باید صعود می کرد.« 
او در حالی مدعی اس��ت فدراس��یون قبلًا بابت 
ناکامی در جام جهانی قطر عذرخواهی کرده که 
وعده جبران در جام  ملت های آس��یا را به مردم 
داده اس��ت: »می دانم بحث اصلی این روزهای 

فوتبال درباره موضوع س��رمربی تیم ملی است. 
از هم��ه می خواهم اجازه بدهن��د در این زمینه 
بهترین تصمی��م را بگیری��م. اطمینان می دهم 
فدراسیون و هیئت رئیسه امانتدار مردم باشند 
و بهترین تصمیم را بگیرند. هدف ما جبران این 
نتیجه در جام ملت های آسیاس��ت و ان شاءالله 
با در نظر گرفتن هم��ه جوانب و صلاح تیم ملی 
تصمیم م��ان را اع��لام می کنیم . ضم��ن اینکه 
کنفدراس��یون فوتبال آس��یا فرمت جدیدی از 
رقابت های لیگ قهرمانان را ابلاغ کرده اس��ت. 
به زودی در این باره با مردم صحبت های زیادی 
خواهم داشت. از همه طلب همراهی می کنم و 
امیدوارم باز هم در آینده فرصت این را داش��ته 

باشیم که شادی را به ملت هدیه بدهیم.«
نمی دانی��م چ��را رئی��س فدراس��یون از مردم 
می خواهد که به او و تیم��ش اعتماد کنند. انگار 
داس��تان انتخاب مارک ویلموتس و ماجراهای 
بعدش را یادش نمی آید. ش��اید تاج فراموش��ی 
در این موضوع را به صلاح خ��ودش می داند، اما 
ما هم صلاح می دانیم عملکرد گذش��ته اش را به 
او یادآوری کنی��م. از طرفی اگر تغییری در رویه 
و نیمکت تیم ملی رخ ندهد و قرار باشد باز هم با 
دس��ت فرمان کی روش پیش برویم به هیچ وجه 
نباید منتظر جبران مافات در جام  ملت های آسیا 
باش��یم، چراکه کی روش دست از تفکر دفاعی و 
ترسوی خود بر نخواهد داشت و مقابل کره ، ژاپن، 
استرالیا، عربستان و دیگر تیم ها با این تاکتیک 

نمی توان ایستادگی کرد.
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فريدون حسن

حامد قهرمانی

حسین رضازاده از عملکرد تیم ملی وزنه برداری در رقابت های قهرمانی 
جهان انتقاد کرد. از بین هفت وزنه ب��ردار اعزامی به کلمبیا، تنها یک 
مدال مجموع به دست آمد. شاگردان علی حسینی در این دوره یک طلا و سه نقره به گردن آویختند و 

به رده هفتم بسنده کردند. قهرمان سابق وزنه برداری المپیک در گفت وگو با 
ایسنا نسبت به این مسئله واکنش نشان داد: »داشته های ما همین بود. 

از بانوان انتظار زیادی نداشتیم و در بخش مردان هم داشته هایمان 
همین بود. البته در برخ��ی اوزان مدال هایی گرفتیم، اما در برخی 
وزن ها ضعیف کار کردیم. باید با تمرینات بیشتر رکوردها افزایش 
پیدا کند، چون بقیه کش��ورها هم دارند کار می کنند. کسب یک 

مدال مجموع، اتفاق خوبی نیست و ایران همیشه عنوان دار 
بوده، اما داش��ته های ما همین اس��ت و بهت��ر از این 

نفرات، کسی نبود که اعزام نشده باشد. کسانی که 
بهترین رکوردها را داشتند، همین هفت نفر 

بودند که اعزام شدند. داودی شرایط سنی و 
بدنی خوبی دارد و می تواند افزایش رکورد 
داشته باشد. او بعد از المپیک آسیب دید 
و در مسابقه ای ش��رکت نکرد. کیانوش 
رس��تمی بعد از مدت ها مدال جهانی 
گرفت. او نزدیک به ۳2 سال سن دارد و 

باید خودش را حفظ کند و مواظب باشد 
تا المپیک آسیب نبیند.«

بنا و درستکار بهترین مربیان آسیا

داشته های وزنه برداری ایران همین است

عناوین برترین مربیان سال کشتی آسیا به محمد بنا و پژمان درستکار        خبر
رسید. رقابت های قهرمانی قاره کهن بهار امسال برگزار شد و آزادکاران 
ایران روی سکوی قهرمانی رفتند و فرنگی کاران عنوان نایب قهرمانی را از آن خود کردند. شاگردان 
بنا در این دوره با چهار مدال طلا، یک نقره و دو برنز به رغم عملکرد خوب نتوانستند از قهرمانی دوره 
گذشته خود دفاع کنند، اما تیم درستکار با شش طلا، یک نقره و یک برنز مقتدرانه جام قهرمانی را 
بالای سر برد. این نتایج در انتخاب شورای آسیا تأثیرگذار بود. اعضای شورای قاره در نهایت رأی به 
انتخاب محمد بنا و پژمان درس��تکار به عنوان برترین مربیان آسیا دادند. ش��ورای آسیا با انتخاب 
بهترین ها تلاش می کند انگیزه و روحیه کش��تی گیران قاره را افزایش دهد. پیش از این نیز رحمان 

عموزاد به عنوان بهترین کشتی گیر جوان سال 2022  انتخاب شده بود.

با تهمت زدن به دنبال سهم خواهی از کاراته هستند

 کس��ب تنها هف��ت ط��لا، دو نق��ره و 20 برنز در 
رقابت های قهرمانی آسیا )2022تاشکند( توسط 
کاروان 6۳ نفره ایران نتوانست انتظارات را برآورده 

کند، خصوصاً که ملی پوش��ان تیم ه��ای مردان و 
زنان ایران در بخش کومیته انفرادی بزرگس��الان 
با نمایش��ی دور از انتظار از رس��یدن به مدال طلا 

بازماندند و رده های س��نی نیز عملکردی ضعیف 
داش��تند. با این وج��ود انتقادها به م��زاج رئیس 
فدراس��یون کاراته خ��وش نیام��ده، به طوری که 
طباطبایی به ج��ای قبول اش��تباهات رخ داده در 
تاشکند، شمش��یرش را برای منتقدان چنان از رو 
بس��ته که آنها را افرادی معلوم الحال می خواند که 
با توهین به سربازان کشور قصد سهم خواهی دارند: 
»اگر  شرایط داوری ها در مسابقات بهتر بود، نتایج ما 
به ویژه در کومیته بزرگسالان دختران و پسران بهتر 
از اینها  می ش��د، تمام قدرتمان در ازبکستان دیده 
نشد. ضمن اینکه10 سال پیش رقابت برای کسب 
مدال ها بین ایران و ژاپن بود و طلاها بیش��تر بین 
این دو کشور تقسیم  می شد، اما امروز شاهد تغییر 
جغرافیای کاراته هس��تیم. قطعاً باید در خصوص 
چرایی عدم کس��ب مدال های طلای بیشتر بحث 
و صحبت شود، اما متأس��فانه ردپای بغض و کینه 

در انتقادات مشهود اس��ت. برخی که طی 10 سال 
گذش��ته هیچ رویداد بین المللی را ندیده اند، پشت 
اینترنت و با اعداد و ارقام به دنبال آنالیز تیم هستند. 
برخی از این منتقدان هنوز پرونده های اخلاقی شان 
در محاکم قضایی در حال رس��یدگی است و رفتار 
اخلاقی و کارهای آنها برای جامعه کاراته مش��هود 
است. بچه های مردم دس��ت کاراته امانت هستند 
و ما آنها را به دس��ت افراد معلوم الحالی نمی دهیم 
که برای رسیدن به امیال شخصی، سرباز و سرداری 
که در حال مبارزه در خط مقدم است را مورد بدترین 
توهین ، تهمت  و فحاش��ی  قرار می دهند. متأسفانه 
نتوانستیم نتیجه کافی و لازم را در مسابقات به دست 
بیاوریم، اما می توانیم با پشتوانه و ورزشکارانی که در 
تیم ملی داریم این پتانس��یل مهم را به فعل تبدیل 
کنیم. از نتایج راضی نیستیم، اما با ارزیابی دقیق تر 

می توانیم شرایط را بهینه و بهتر کنیم.«

ش شدید
 واکن

س فدراسیون
 رئی

به منتقدان

      چهره
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 فدراسیون های جدید
 گره روی گره کار ورزش

تشکیل فدراسیون های جدید ورزشی از سوی وزارت ورزش در شرایطی 
که هنوز برخی از فدراس��یون های موجود با سرپرس��ت اداره می شوند 
و معضلات و مش��کلات خاص خود را دارند از نمونه کارهای عجیب و 
غریب وزارت ورزش محسوب می شود. شنیده ها حاکی از آن است که 
در تشکیل این فدراسیون ها بدیهی ترین موارد هم رعایت نشده، مثلًا در 
ماده اول اساسنامه فدراسیون های ورزشی آمده است: »فدراسیون های 
ورزش��ی آماتوری جمهوری اس��لامی ایران، نهاد عمومی غیردولتی و 
دارای شخصیت حقوقی مستقل و استقلال مالی و اداری با مدت فعالیت 
نامحدود اس��ت و به عنوان بالاترین مرجع ذی صلاح عهده دار رش��ته/

رشته های ورزشی تحت پوشش در کشور است و از سوی وزارت ورزش و 
جوانان و کمیته ملی المپیک به رسمیت شناخته شده تا بر مبنای قوانین 

و مقررات مرتبط با رعایت موزاین اسلامی فعالیت کند.«
اما در تشکیل فدراسیون های جدید عملًا نقش کمیته ملی المپیک نادیده 
گرفته شده و وزارت ورزش همه کارها را انجام می دهد. به این مهم اضافه کنید 
ماجرای مشکلات و معضلات تأیید اساسنامه های فدراسیون های ورزشی از 
سوی مجامع بین المللی را تا متوجه شوید چه خطر بزرگی این فدراسیون های 
جدید را تهدید می کند، تهدیدی که متوجه کل ورزش هم می شود. همین 
حالا تأیید  اساسنامه بسیاری از فدراسیون های ورزشی با مشکل روبه روست 
و این مش��کلات حتماً در مورد فدراس��یون هایی که بدون هماهنگی و نظر 
کمیته ملی المپیک تشکیل می شوند بیش��تر هم خواهد بود. نکته جالب تر 
اینکه شخص وزیر ورزش بارها اعلام کرده باید تکلیف فدراسیون های بدون 
رئیس مشخص شود، اما در حالی که وزارت ورزش هیچ عزمی برای تشکیل 
مجامع انتخاباتی برای مشخص شدن رؤسای فدراسیون های مورد نظر ندارد، 
تشکیل فدراسیون های جدید بدون توجه به بدیهی ترین امور هیچ توجیهی 
نخواهد داشت. ورزش کشور همین حالا با انواع و اقسام مشکلات دست و پنجه 
نرم می کند و وزارت ورزش ظاهراً به جای آنکه بیشتر هم و غم خود را صرف 
برطرف کردن این معضلات کند، تصمیم گرفته با برخی کارهای سرسری و 
بدون برنامه ریزی گره روی گ��ره کار ورزش بزند. گره هایی که هر روز کورتر 
از روز قبل و باز کردن آنها مشکل تر می شود. تشکیل فدراسیون های ورزشی 
جدید بدون برنامه ریزی و بدون اساس��نامه درست و موجه نه تنها سودی به 
حال آینده ورزش و توسعه آن ندارد که بیش��تر به ضرر ورزش کشور است و 
خطری برای آینده آن محسوب می شود. بدیهی است چنین فدراسیون هایی 
در مواجهه با مشکلات و معضلات بین المللی می توانند کار را به جایی بکشانند 
که ورزش کشور تحریم شود. حالا باید پرسید در وزارت ورزش چه خبر است 
که آقایان به جای آینده نگری و برطرف کردن مشکلات تنها به فکر پر کردن 

گزارش کارهای آبکی و پز دادن با آن هستند؟!

حاشیه سازی ها جواب داد

داورزنی در والیبال می ماند
خب ظاهراً تلاش های اطرافیان و دوس��تان ج��واب داد تا محمدرضا 
داورزنی به رغم اعلام بازنشس��تگی همچنان در فدراسیون والیبال به 

کار خود ادامه دهد!
همین هفته قبل بود که رس��ماً اعلام ش��د داورزنی، رئیس فدراسیون 
والیبال بازنشسته است و باید صندلی ریاست خود را ترک کند. اعلام این 
خبر همراه شد با موج عجیب رسانه ای و القای اینکه چنانچه داورزنی از 
فدراسیون والیبال برود این فدراس��یون و در نهایت کل ورزش کشور با 
خطر تعلیق روبه رو خواهد ش��د، علت این امر هم دخالت دولت در امور 
ورزش عنوان   می شد. تیم های رسانه ای شروع به کار کردند و راپورت ها 
هم به خارج از کش��ور ارسال ش��د تا هر طور ش��ده با تهدید و تخریب، 
داورزنی در فدراسیون ماندنی شود. اتفاقی که در نهایت تأسف رخ داد تا 
رئیس بازنشسته فدراسیون والیبال دیروز رسماً اعلام کند تا پایان دوره 

چهار ساله خود در فدراسیون ماندنی شده است.
او می گوید: »سه س��ال قبل که مجمع انتخاباتی فدراس��یون برگزار شد، 
دوره مسئولیت من چهار ساله بود. از طرفی ما در سازمان امور استخدامی 
و اداری کشور کمیسیونی داریم که افراد از سنی به بعد بازنشسته محسوب 
می شوند. البته آن کمیسیون بیشتر در مورد مأموریت کارکنان دولت در 
بخش های دیگر است. اینکه نگاه دوستان این اس��ت که فدراسیون های 
ورزش��ی خارج از حوزه وزارت ورزش و جوانان هستند یا نه هم خود جای 
سؤال دارد. به هر حال در آن مقطع که در دوره دوم انتخاب شدم، قرار بود 
با دستور ریاس��ت جمهور وقت تا پایان دوره چهار ساله در خدمت وزارت 
ورزش باشم، اما می طلبید که این کمیسیون هر ساله این مأموریت را تمدید 
کند. یک سال را تمدید کردند، اما دو س��ال را تمدید نکرده بودند که در 

مقطع اخیر با پیگیری هایی که انجام شده بود این اتفاق افتاد.«
او در ادامه بیان داشت: »اراده وزارت ورزش به ویژه وزیر این بود که تا پایان 
دوره چهار س��اله در خدمت فدراسیون والیبال باش��م. من کارمند وزارت 
ورزش هستم و تقریباً 42 س��ال در خدمت ورزش بوده ام. کمیسیون امور 

اداری و استخدامی با ادامه مأموریت من در ورزش مخالفت کرد.«
داورزن��ی در واکنش به این موض��وع که حکم بازنشس��تگی بدون اطلاع 
پولادگر، معاون قهرمانی وزارت ورزش ارس��ال ش��ده اس��ت، بیان کرد: 
»دیوان محاسبات و سازمان بازرسی پیگیر موضوع بازنشستگی بودند که 
اگر با تمدید مأموریت موافقت نش��ود ادامه فعالیتم در فدراسیون مغایر با 
قانون است. بنابراین روزی که مطرح شد با تمدید مأموریت موافقت نشده، 
دوستان حوزه مربوطه در وزارت ورزش ابلاغ بازنشستگی را صادر کردند و 
قبل از اطلاع به خودم در سایت گذاشتند. در ادامه که بحث از راهکارهای 
قانونی مختلفی دنبال شد در نهایت به اینجا رس��ید که تقریباً این امکان 

فراهم شود تا پایان دوره چهار ساله در خدمت والیبال باشم.«
او در پاسخ به این س��ؤال که اگر امکان ادامه فعالیت ش��ما در فدراسیون 
والیبال فراهم نمی ش��د بحث تعلیق جدی بود، گفت: »طبق اساس��نامه 
مصوب فدراسیون جهانی چند کشور از جمله هندوستان، مالدیو و فیلیپین 
به همین دلایل مدتی تعلیق شدند. دوست نداریم چنین اتفاقی بیفتد. سه 
دهه است که زحمت کشیده ش��ده تا والیبال به اینجا برسد. والیبال ما در 
دنیا و در فدراسیون جهانی جایگاهی پیدا کرده و اصلًا برای کشور ما خوب 
نیست که وارد چنین بحث هایی ش��ود که چرا دولت دخالت کرده است. 
خوشبختانه در این زمینه با وزارت ورزش تعامل خوبی داشتیم. دوستان هم 
کمک کردند که طبق اساسنامه پیش برویم، حتی بر اساس اساسنامه ای که 
قبلًا در کشور تصویب شده بود، تصمیمات باید توسط مجمع عمومی گرفته 
می شد و هر تصمیمی در مورد عزل و نصب و انتخاب رئیس فدراسیون باید 

در مجمع انجام شود. این یکی از بهترین شیوه های کار است.«
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 رئیس ناموفق
  و بسیار زیان رسان:

به من اعتماد کنید!

استقبال نساجی از دیاباته
قاب

دنیا حیدری

وظیفه فدراسیون بر دوش باشگاه ها
ادعاهای ضد و نقیض در خصوص راه اندازی کمک داور ویدئویی در فوتبال 
ایران تمامی ندارد. برخلاف تمام اظهارنظرهای قبلی در خصوص بالا بودن 
هزینه خرید تجهیزات VAR، رئیس فدراسیون فوتبال بعد از جلسه ای 
که روز گذشته جهت اجرای فاز نخست تجهیز ورزشگاه ها به  این تکنولوژی 
با مسئولان فدراسیون و مدیران برخی باشگاه ها داشت، تأکید کرد هزینه 
راه اندازی کمک داور ویدئویی زیاد نیست! ادعایی که کاملًا برخلاف آن 
چیزی است که طی سال های اخیر به عنوان یکی از موانع ورود تجهیزات 

کمک داور ویدئویی به فوتبال ایران مطرح شده است!
اما عجیب تر از اظهارات تازه در خصوص هزینه های اندک ورود تجهیزات 
VAR، ادعای رئیس فدراس��یون فوتبال در خص��وص توانایی برخی 
باشگاه ها برای راه اندازی فاز اول این تکنولوژی است. براساس گفته های 
تاج در ابتدا قرار است باشگاه های استقلال، پرسپولیس، سپاهان، مس 
کرمان، گل گهر سیرجان، ذوب آهن اصفهان، نفت آبادان و تراکتورسازی 
تبریز که توانایی راه اندازی این تکنولوژی را در فاز اول دارند، اقدام کنند. 
او همچنین تأکید دارد خود باشگاه ها باید با شرکت قرارداد امضا کنند و 

راه اندازی این سیستم را به عهده بگیرند! 
جدا از آنکه عقد قرارداد با ش��رکت مدنظر توسط باش��گاه ها چه عواقبی 
می تواند در آینده برای فوتبال ایران به دنبال داش��ته باشد و تا چه اندازه 
مسیر را برای ورود دلال ها در این مورد خاص هموار خواهد کرد، مهم ترین 
سؤال بعد از تصمیم گیری آقایان پس از جلسه روز گذشته، این است که 
بر چه اساسی فدراسیون مدعی است باشگاه های استقلال، پرسپولیس، 
سپاهان، ذوب آهن، گل گهر، تراکتور و نفت آبادان توانایی راه اندازی این 
تکنولوژی را دارند؟ بحث از توانایی اگر به مسائل مالی ارتباط داشته باشد 
که وضعیت باشگاهایی چون نفت آبادان و همچنین پرسپولیس و استقلال 
کاملًا مشخص است. همانطور که پرواضح است درآمد باشگاه های صنعتی 
چون ذوب، سپاهان، مس و گل گهر از کجا تأمین می شود و تنها یک باشگاه 
تراکتور سازی می ماند که هزینه هایش از بخش خصوصی تأمین می شود. 
فدراسیون در حالی پای خود را صراحتاً از داستان VAR بیرون می کشد 
که از وضعیت مالی باشگاه ها به خوبی آگاهی دارد و نیازی نیست به این 
مهم اشاره کنیم که بودجه امثال پرسپولیس و استقلال از جیب مردم 
است، درست مثل باشگاه های صنعتی که حتی اگر در ظاهر نیز خصوصی 
باشند در واقعیت هر آنچه برداشت می کنند از بیت المال است. علاوه بر 
آن در صورتی که باشگاه ها خود راه اندازی کمک داور ویدئویی را به دست 
بگیرند، فرداروز می توانند ادعاهای بسیاری را در این راستا مطرح کنند. 
برای نمونه گرفتن هزینه از تیم های ملی یا سایر باشگاه ها برای استفاده 
از این سیس��تم، چراکه با توجه به شرایط نامس��اعد مالی باشگاه های 
فوتبال ایران هیچ دلیل منطقی وجود ندارد که یک باشگاه هزینه کند 
و دیگر باشگاه ها بهره برداری. حال بماند که بهره برداری فدراسیون هم 
در این خصوص جای بحث دارد. فدراسیونی که حاضر نیست تبلیغات 
محیطی را برای درآمدزایی در اختیار باشگاه ها بگذارد حالا تجهیز کردن 
ورزشگاه ها را وظیفه آنها می داند و این امر یعنی برخلاف تمام ادعاهای 
مطرح شده، ورود تکنولوژی کمک داور ویدئویی به فوتبال ایران به این 
زودی ها میسر نخواهد بود و همه آنچه تاج و دوستانش در پی برگزاری 

جلسات متعدد در این راستا می گویند ادعایی بیش نیست!
کلیت تصمیم گرفته شده به معنای ایجاد حرج و مرج است و در رفتن زمام 
امور از دست فدراسیون فوتبال. ش��اید هم به این دلیل که فرداروز تاج و 
دوستانش بتوانند به سادگی هرچه تمام تر پای خود را از این مهلکه بیرون 
بکشند و تقصیرات احتمالی را به گردن باشگاه ها بیندازند! باشگاه هایی که 

هنوز نمی دانند قرار است چه کلاهی بر سرشان گذاشته شود!

 هفته پنجم دور برگشت رقابت های لیگ برتر بسکتبال در حالی 
عصر امروز با برگزاری شش دیدار در شهرهای اصفهان، گرگان، 
رفسنجان، مش��هد، تبریز و تهران برگزار می شود که نمایندگان 
ناکام ایران در لیگ غرب آسیا به دنبال جبران باخت های آسیایی 
خود در لیگ داخلی هستند. شهرداری گرگان و ذوب آهن اصفهان، 
بعد از کسب شکست های پرانتقاد در آسیا، عصر امروز به ترتیب 
از مس کرمان و صنایع هرمزگان پذیرایی می کنند. دو تیمی که 
در دور رفت بی هیچ دردس��ری نتیجه را به نماینده های گرگان و 
اصفهان واگذار کردند، اما باید دید این بار هم برابر صدرنش��ین و 

مدعی صدرنشینی تن به شکست می دهند یا نه. 
برتری مقابل مس کرمان برای شهرداری گرگان اهمیت بسیاری 
دارد، نه فقط چون می تواند خاطره تلخ ناکامی در آسیا را به دست 
فراموش��ی بس��پارد که می تواند جایگاه این تیم را در صدر جدول 
حفظ کند. ذوب آهن نیز با توجه به رقابت س��ختی که با کاله)تیم 
دوم جدول( برای رس��یدن به صدر ج��دول دارد، خوب می داند از 
دست دادن امتیاز مقابل صنایع هرمزگان می تواند فاصله اش را با 
صدرنش��ین و همچنین کاله افزایش دهد که کاهش دوباره آن در 
هفته های باقیمانده لیگ کار ساده ای نیست. کاله مازندران دیگر تیم 
مدعی این فصل امروز میهمان رعد پدافند هوایی است. یکی از دو 
تیم قعرنشین لیگ که عبور از آن نباید کار چندان سختی باشد. در 
دیگر دیدارهای امروز؛ مس رفسنجان از نبوغ اراک پذیرایی می کند، 
نفت آبادان که با وجود کسب پنج باخت در این فصل همچنان در 
جمع چهار تیم برتر لیگ قرار دارد در مشهد به مصاف آویژه صنعت 
می رود و مهرام بعد از سه باخت متوالی این هفته برابر قعرنشین لیگ 
توفارقان آذرشهر قرار می گیرد و باید دید می تواند نوار ناکامی های 

خود را در این مصاف خارج از خانه پاره کند یا نه.

 تلاش ناکامان آسیایی بسکتبال 
برای جبران در لیگ

شمیم رضوان 
      بازتاب


